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Protokół nr XIV/12 

z  posiedzenia Rady Gminy Bobrowice 
 

w dniu 23 listopada 2012r. 
 

Na ogólną liczbę 15 radnych na sali obrad obecnych było 14 radnych,  
co według Przewodniczącego Rady stanowiło quorum zdolne do podejmowania 
prawomocnych uchwał.       

o Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Marek Babul – Wójt  
2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz 
3. Teresa Kula – Skarbnik 
4. Redaktor „Gazety Tygodniowej” 

oraz Sołtysi z terenu Gminy Bobrowice. 
o Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik do protokołu. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XIV sesji Rady Gminy. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bobrowice w roku szkolnym 

2011/2012. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla 
Gminy Bobrowice na lata 2013-2015. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy 
Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego na 2013 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Bobrowice  
z Aglomeracji Krosno Odrzańskie. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii na temat projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Lubuskiego zmieniającej rozporządzenie w sprawie obszarów 
chronionego krajobrazu.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian statutu Międzygminnego Związku 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi „Odra-Nysa-Bóbr”. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty z tytułu 
przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego  
i leśnego. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta przyjętej jako 
podstawę do ustalenia wysokości podatku rolnego na rok 2013. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Bobrowice na lata 2012 – 2019. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na rok 2012. 
17. Interpelacje i zapytania radnych. 
18. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
19. Wolne wnioski i informacje. 
20. Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Gminy. 

 
 Ad. 1. 
 

Otwarcia XIV sesji o godz. 1000 dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Marcin Jagodziński, witając radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad, do którego 
Sekretarz na wniosek radnych zaproponowała następujące zmiany: 

 wprowadzenie pkt 14a o treści: „Rozpatrzenie projektu uchwały 
zmieniającej uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu 
kosztów podróŜy słuŜbowych przysługujących sołtysom”. 

 wprowadzenie pkt 14b o treści: „Rozpatrzenie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu 
kosztów podróŜy słuŜbowych przysługujących radnym”. 

 wprowadzenie pkt 14c o treści: „Rozpatrzenie projektu uchwały  
w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Bobrowice. 

 
W wyniku głosowania proponowane zmiany zostały przyjęte 12 głosami 

„za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”.  
 
Porządek posiedzenia po zmianach: 

1. Otwarcie obrad XIV sesji Rady Gminy. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bobrowice w roku szkolnym 

2011/2012. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla 
Gminy Bobrowice na lata 2013-2015. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy 
Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego na 2013 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Bobrowice  
z Aglomeracji Krosno Odrzańskie. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii na temat projektu 
uchwały Sejmiku Województwa Lubuskiego zmieniającej rozporządzenie w sprawie 
obszarów chronionego krajobrazu. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian statutu Międzygminnego Związku 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi „Odra-Nysa-Bóbr”. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty z tytułu 
przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego  
i leśnego. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta przyjętej jako 
podstawę do ustalenia wysokości podatku rolnego na rok 2013. 

14a. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
diet oraz zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych przysługujących sołtysom. 
14b) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 
diet oraz zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych przysługujących radnym. 
14c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Bobrowice. 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2012 – 2019. 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na rok 2012. 
17. Interpelacje i zapytania radnych. 
18. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
19. Wolne wnioski i informacje. 
20. Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Gminy. 

 
 
 Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad wraz  

z wprowadzonymi zmianami, który został przyjęty 13 głosami „za” i 1 
„wstrzymującym się. 

 
Ad. 3. 
 

Przewodniczący zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej 
sesji. Uwag nie było.  

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu, w wyniku którego 
protokół z XIII sesji Rady Gminy Bobrowice z dnia 6 września 2012r. został 
przyjęty 13 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się”. 
 
Ad. 4. 
 

Przewodniczący Rady Marcin Jagodziński przedstawił Informację  
o swoich działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

Następnie poinformował o pismach jakie wpłynęły do Rady Gminy. 
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− Pismo producentów i dziennikarzy Radiowych o efektach kampanii 
profilaktycznej „Zachowaj trzeźwy umysł” w konkursach m.in. 
laureatami z naszej gminy zostali: Joanna Dubicka, Katarzyna 
Jabłońska, Agnieszka Rowińska, Zuzanna Oleszek i Mateusz 
Kierul. 

− Informacja z Urzędu Skarbowego nt. oświadczeń majątkowych 
wskazane uchybienia do wglądu.  

− Informacja Wójta i Przewodniczącego Rady na temat złoŜonych 
oświadczeń majątkowych. Nie stwierdzono uchybień. 

o Pisma stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5. 
 

Wójt Marek Babul przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu 
Gminy w okresie międzysesyjnym.  

o Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6. 
 

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bobrowice  
w roku szkolnym 2011/2012 przedstawiła Sekretarz, która poinformował, Ŝe 
Gmina uczestniczyła w V Rankingu Gmin Województwa Lubuskiego. Na 83 
gminy w pierwszym roku Rankingu nasza gmina znalazła się na 36 miejscu, w 
tym zaś Rankingu doceniono nasze wydatki na edukację w przeliczeniu na 1 
mieszkańca w 2011r. i zajęliśmy 6 miejsce (701,56 zł/mieszk.). 
Przeanalizowano równieŜ wydatki inwestycyjne w stosunku do wydatków 
socjalnych. W indeksie zajęliśmy 15 miejsce na ścieŜce proinwestycyjnej co 
oznacza, Ŝe wydajemy więcej na cele inwestycyjne. 
 
Ad. 7. 
 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie dla Gminy Bobrowice na lata 2013-2015. 

Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu 
współpracy Gminy Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 2013 rok. 
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Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 9. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w wystąpienia Gminy 
Bobrowice z Aglomeracji Krosno Odrzańskie. 

Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za” i 1 
„wstrzymującym się”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 10. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii na temat 
projektu uchwały Sejmiku Województwa Lubuskiego zmieniającej 
rozporządzenie w sprawie obszarów chronionego krajobrazu. 

Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 11. 
 
 Projekt uchwały w spawie zmian statutu Międzygminnego Związku 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi „Odra-Nysa-Bóbr przedstawiła Sekretarz, 
która poinformowała, Ŝe ostatnie wprowadzone zmiany przysłano na krótko 
przed sesją. Poinformowała, Ŝe dotychczasowe paragrafy stają się punktami  
i wprowadza się §1, który następnie odczytała tłumacząc jednocześnie, Ŝe jest to 
zapis jedynie porządkujący, formalny i co do istoty nic nie zmienia. 
 
Radny Kubiak – reszta paragrafów się nie zmienia, a pozostałe są jako punkty? 
Sekretarz – tak, jest to zapis porządkujący, co do meritum nic nie zmienia.   
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
Uwag nie było.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami 
„za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
W tym momencie posiedzenia Przewodniczący przekazał prowadzenie obrad 
Wiceprzewodniczącemu. 
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Ad. 12. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie udzielenia bonifikaty 
od opłaty z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności nieruchomości. 

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za” i 2 
„wstrzymującymi się”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 13. 
 
 Projekt uchwały w spawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego  
i leśnego przedstawiła Sekretarz, która poinformowała, Ŝe uchwała jest 
wywoływana ze względu na dwóch naszych nowych sołtysów Brzezinki  
i Chojnowa, a poniewaŜ ustawodawca wymaga, Ŝeby inkasent był wymieniony  
z imienia i nazwiska, a nie funkcji naleŜało zmienić uchwałę.  
Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami 
„za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 14. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w obniŜenia ceny skupu Ŝyta 
przyjętej jako podstawę do ustalenia wysokości podatku rolnego na rok 2013. 
Sekretarz poinformowała, Ŝe jesteśmy jedną z nielicznych gmin, które obniŜają 
cenę skupu Ŝyta, która przekłada się na cenę podatku rolnego.  

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za” i 1 „przeciw”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 14a. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych przysługujących 
sołtysom. Sekretarz poinformowała, Ŝe uchwała została przygotowana na 
wniosek radnych, który dotyczył tego aby, sołtys i radny pełniący obie funkcje 
otrzymywali dwie diety tzn. dietę radnego i sołtysa. Uchyla się zatem §3, który 
stanowił iŜ sołtysowi pełniącemu funkcję radnego przysługuje dieta wyłącznie z 
tytułu pełnienia mandatu radnego. 

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
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W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”, 1 „przeciw” i 1 
„wstrzymującym się”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 14b. 
 
 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych przysługujących 
radnym. Sekretarz poinformowała, Ŝe na wniosek radnych uchyla się §5, który 
stanowi obecnie iŜ radnemu pełniącemu funkcję sołtysa za uczestnictwo  
w posiedzeniu Rady Gminy przysługuje wyłącznie dieta z tytułu pełnienia 
mandatu radnego. Wprowadza się równieŜ podwyŜszenie miesięcznej diety 
zryczałtowanej  Przewodniczącego Rady  Gminy do 1200 zł.  Dodała równieŜ, 
Ŝe Przewodniczący wywiązuje się ze swojej funkcji jest do dyspozycji 
mieszkańców, a jakość stanowionego przez nas prawa są na wysokim poziomie. 
Często uczestniczy w sesjach Rady Powiatu, w spotkaniach z wójtem  
i mieszkańcami. 
 
Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję: 
Radny Kramarz – przy okazji poprzedniej uchwały Przewodniczący powiedział, 
Ŝe najchętniej robiłby wszystko społecznie, za darmo, a tutaj co się zmieniło,  
Ŝe trzeba podnosić dietę? 
Przew. Jagodziński – nie zmieniło się nic, to Rada podejmuje tutaj decyzję. 
Radny Grudziński – wniosek nie był Przewodniczącego, tylko spośród radnych  
i kaŜdy ma moŜliwość wypowiedzenia się na ten temat i zagłosowania zgodnie 
ze swoją wiedzą, sumieniem i przekonaniami. 
Wójt – na początku praca była trudna i musieliśmy wypracować wspólną 
ścieŜkę. Obecnie współpraca układa się bardzo dobrze. Przewodniczący  
uczestniczy w wielu spotkaniach, angaŜuje się, bierze udział w spotkaniach  
w Sejmiku w sprawie wodociągu do Brzezinki i hydroforni w Dychowie. Są to 
spotkania których nie widać, a wnoszą wiele.  
 
Radny Grudziński dodał, Ŝe uchwała wchodzi z dniem 1 stycznia 2013r. 
 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 8 głosami „za”, 3 „przeciw”  
i 3 „wstrzymującym się”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 14c. 
 
Wójt opuścił salę posiedzeń, poniewaŜ ta uchwała dotyczyła jego 
wynagrodzenia. 
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 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy 
Bobrowice. Sekretarz poinformowała, Ŝe na wspólnej komisji radni złoŜyli 
wniosek, aby wynagrodzenie wójta było wyŜsze o 1.000 zł. Ostatnia podwyŜka 
wynagrodzenia była wymuszona zmianą rozporządzenia, gdzie zwiększono 
widełki, poniewaŜ wynagrodzenie wójta jest owidełkowane. Obecnie wójt 
pracuje na wynagrodzeniu poprzednika, a to jest pierwsza podwyŜka, którą Rada 
mu przyznaje z dobrej woli.  
 
Radna Ozga – czy moglibyśmy poznać poprzednie stawki wynagrodzenia? 
Sekretarz przedstawiła ile do tej pory wynosiło wynagrodzenie wójta: 
− Wynagrodzenie zasadnicze: 5.300,00 zł 
− Dodatek funkcyjny: 1.500,00 zł 
− dodatek specjalny w wysokości 20% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 

funkcyjnego: 1.360,00 zł 
− dodatek za staŜ pracy w wysokości 20% wynagrodzenia zasadniczego: 

1.060,00 zł 
 
Radny Kramarz – padła propozycja radnej o zwiększenie pensji Wójtowi  
o 1.000 zł, ale nie głosowano o wysokości podwyŜki, zostało to narzucone  
z góry. MoŜe byśmy rozpatrzyli jakąś inną wartość podwyŜki, w ogóle nad tym 
nie debatowaliśmy. 
Radny Grudziński – dwa dni temu takie kwoty padły i nie było dyskusji, była 
wtedy  moŜliwość wypowiedzenia się. 
Radny Kramarz – jest to bardzo niepopularna decyzja, jeśli chodzi o decyzję 
radnych, w tym czasie Ŝyjemy w środowisku w którym jest dość ubogo  
i w przyszłym roku będą podwyŜki. Będziemy odbierani w ten sposób, Ŝe 
podwyŜki dla mieszkańców, a sobie równieŜ diet i wynagrodzenia. 
Radny Kubiak – jak się ma wynagrodzenie naszego Wójta w porównaniu do 
Wójtów ościennych gmin? 
Sekretarz – jest porównywalne, teraz Wójt miał jedno z najniŜszych 
wynagrodzeń. 
Przew. Jagodziński – na wspólnej komisji nie padły Ŝadne inne wnioski.  
Na początku nie było lekko, proszę przeliczyć ile środków z zewnątrz wpływa 
do gminy. Trzeba czasami siedzieć tam i godzinami opowiadać co chcemy 
zrobić, a Ŝeby inwestować trzeba mieć pieniądze. Wójt częściej jeździ, ostatnio 
prawie w ogóle nie ma go w urzędzie, on działa nie tylko na korzyść naszej 
gminy, ale i związku międzygminnego i trzeba mu te starania wynagrodzić. 
Radna Szajek – jeŜeli mówimy o oszczędności w tej gminie, to Komisja 
Rewizyjna niech zweryfikuje swoje wydatki w tym roku. 
 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 8 głosami „za”, 3 „przeciw”  
i 3 „wstrzymującym się”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ogłoszono przerwę –  godz. 1050  
Wznowiono obrady – godz. 1103 
 

Po przerwie na salę posiedzeń wrócił Wójt, którego Przewodniczący 
poinformował o wynikach podjętej uchwały. Następnie Wójt podziękował 
wszystkim i dodał, Ŝe czuje się doceniony.  
 
Ad. 15,16. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bobrowice na lata 2012 – 
2019 oraz projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na rok 
2012.  
Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bobrowice na lata 2012 – 
2019 została podjęta 13 głosami „za” 1 „wstrzymującym się”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
W wyniku głosowania uchwała w sprawie w sprawie zmian w uchwale 

budŜetowej na rok 2012 została podjęta 13 głosami „za” 1 „wstrzymującym się”. 
o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 17. 
 
Interpelacje i zapytania radnych: 
 
Radny Kubiak: 

− Zamontowanie lampy na słupie w Dychowie między figurką i szkołą  
w kierunku kościoła. 

− Wniosek do energetyki o przegląd i konserwację oświetlenia w gminie. 
 
Radny Kramarz : 

− Czy ktoś prowadzi nadzór nad drogą pomiędzy p. Nisio  
a p. Szostakiewicz, bo jest łatana przez pracownika i jakoś nie przynosi to 
efektów. 

− Po huraganie słup energetyczny opiera się o dom, o konstrukcję dachową 
w uliczce koło p. Reszke i stwarza zagroŜenie oraz koło p. Łęckiej. 

 
Przew. Jagodziński – przełamany jest równieŜ słup w uliczce koło p. Kasińskiej 
i teŜ trzeba by było zgłosić tą sprawę. 
 
Wójt – ten słup koło p. Kasińskiej był juŜ zgłaszany. 
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Radna Szajek – za przepompownią w Bobrowicach przechylony słup wysokiego 
napięcia.  
 
Radna Młyńska – przy oczyszczalni w Bronkowie nie działa oświetlenie.  
Sekretarz – juŜ działa.  
 
Radna Kasperowicz – w Bronkowie zostały zamontowane nowe lampy  
i mieszkańcy dalszych domków pytają, czy to będzie kontynuowane? 
Wójt – sukcesywnie będzie doświetlane.  
  
Radna Kowalewska – wyrównanie drogi Wełmice-Kałki mieszkańcy się skarŜą, 
Ŝe jest nieprzejezdna.  
Wójt – zostanie przywieziony tłuczeń do Dychowa, Bobrowic i Wełmic. 
Natomiast na drogę koło p. Szostakiewicza zostanie przywieziony ubijak  
i zostanie wyrównana droga.  
 
Radny Grudziński: 

− Wniosek o postawienie pojemników do segregacji odpadów przy trzech 
cmentarzach.  

− Zawnioskowanie do Marszałka w sprawie wyrwy przy tamie  
w Dychowie, jeŜeli to nie skutkuje w Regionalnej Dyrekcji Dróg 
Wodnych.  

− Problem z wyjazdem autobusu w Dychowie o godz. 15.00 (przesunięcie 
lampy). 

  
Sekretarz – pojemniki do segregacji są juŜ w przygotowaniu i pracownik się juŜ 
tym zajmuje. 
Wójt: 

− do Wełmic przyjedzie tłuczeń,  
− w Bobrowicach koło p. Szostakiewicza zostanie dostarczony ubijak  

i będzie równana droga, 
− pęknięty słup za przepompownią był juŜ zgłaszany rok temu, 
− pojemniki do segregacji na cmentarz będą w przyszłym roku, 
− juŜ kilka pism wysłano w sprawie wyrwy i są do wglądu, ale będziemy 

wnioskować dalej. 
 
Radna Kasperowicz: 

− prośba o zwrócenie uwagi na drogę przejętą przez gminę w Bronkowie, 
trzeba będzie ją przed zimą zasypać tłuczniem, poniewaŜ stan tej drogi 
jest nieciekawy. 

Wójt – w poniedziałek będę w Bronkowie i przy okazji omówimy tą sprawę.   
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Ad. 18. 
Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
Udzielono na bieŜąco na poprzedniej sesji. 
 
Ad. 19. 
Wolne wnioski i informacje: 
 
Sołtys Duziak:  

− Postawienie nowej lampy koło p. Dąbek (5 linia) oraz za mieszkaniem  
nr 51 koło p. Surdyk. 

− Prośba o naprawę rynien na duŜej świetlicy. 
 
Sołtys Nadolny: 

− Przy wjeździe do Chromowa koło p. Nalewajko przesunięcie pojemników 
do segregacji, Ŝeby była lepsza widoczność drogi. 

− Sołtysi z Bytnicy mają ryczałt 350 zł. 
− Chciałbym usłyszeć zdanie Wójta na temat drogi do Kałek, jest tam tak 

nędzny tłuczeń i cienka nawierzchnia.   
− Sucha brzoza koło cmentarza w Chromowie – ustalenie do kogo naleŜy  

i jej usunięcie.  
− Wycięcie drzew przy drodze do Krosna Odrz. 
− Remiza w Bronkowie była robiona na kilka etapów, czy nie da się tego 

zrobić jednym etapem? Jestem przeciwny wieloetapowości. 
− Przy robieniu wody do Chromowa proszę pomyśleć od razu o kanalizacji. 
− Co do podwyŜki taka podwyŜka dla wójta, to nawet rolnik nie ma tyle 

emerytury, jeŜeli się nie podoba, to rezygnuję z funkcji.  
 
Wójt – podwyŜka jak Pan powiedział, Rada jest najwyŜszym gremium, które 
dało mi podwyŜkę za co jeszcze raz dziękuję. Przewodniczący jest aktywny  
i kaŜda pomoc w środkach unijnych trafia do naszej gminy, a nie do kieszeni 
Przewodniczącego. Po dwóch latach jego pracy doceniam to i to była moja 
inicjatywa podwyŜki do 1200 zł, a radni zagłosowali. Jeśli chodzi o drogę 
Wełmice-Grochów jest to droga powiatowa jesteśmy w kontakcie ze Starostą  
i Radnym Powiatowym i przy okazji będę rozmawiał w tej sprawie.  
Nie moŜemy w nią inwestować, poniewaŜ jest to droga powiatowa, a  mamy do 
zrobienia swoje drogi. Pierwszym etapem jest wysypanie tłuczniem, drugim zaś 
pokrycie asfaltem. Pierwsza droga została juŜ zrobiona w Dychowie koło szkoły 
i następne będą równieŜ w ten sposób wykonywane. Jeśli chodzi o budynek 
straŜy poŜarnej w Bronkowie jest robiony etapowo tak jak budynki oświaty, jak 
np. remont przedszkola trwał trzy lata. W tym momencie mamy moŜliwość 
pozyskania pieniędzy na wodociąg do Brzezinki i na modernizację hydroforni, 
która jest niezbędna Ŝeby podać wodę do Chromowa. W przyszłym roku  
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w budŜecie zaplanowany jest projekt wodociągu do Chromowa. Sukcesywnie 
budynek remizy będzie robiony, ale kieruję się tym, Ŝeby nie zabrakło nam 
pieniędzy na udział własny. Pani Marszałek zapewniała, Ŝe w kolejnym 
finansowaniu będą środki właśnie na świetlice i wtedy równieŜ powstanie 
świetlica w Bobrowicach.   
 
O godz. 1130 Radny Kramarz opuścił salę posiedzeń.  
 
Sołtys Nadolny – dlaczego jestem przeciwny etapom, moŜe i nie mam racji. 
Kiedyś proponowałem zrobić tu parking na całej długości, Ŝeby tam nie stało 
wiele samochodów, Wójt powiedział w drugim etapie, w następnej kolejności. 
O tablicę przed urzędem wnioskowałem juŜ kilka lat temu.  
 
Sołtys Kozyra –chciałem wywołać temat wrześniowy, chodzi o uzaleŜnienie 
diety sołtysa od jego obecności na sesji, a druga sprawa to od 1 stycznia 2013r. 
wchodzi w Ŝycie ustawa o utrzymaniu porządku i czystości na terenie gminy, 
czy gmina przewiduje jakieś konsultacje z mieszkańcami w zakresie rodzaju 
formy opłaty? KaŜda wieś jest inna i moŜe trzeba do kaŜdej podejść 
indywidualnie.  
Sekretarz – na pierwsze pytanie otrzymał Pan odpowiedź bezpośrednio na 
poprzedniej sesji i dalej podtrzymujemy swoje stanowisko. JeŜeli chodzi  
o drugie pytanie podejmowaliśmy dzisiaj uchwałę o zmianie statutu Związku 
Międzygminnego w treści której są zadania, które oddajemy na rzecz Związku 
„Odra-Nysa-Bóbr”, który w naszym imieniu będzie zajmował się „gospodarką 
śmieciową”. Konsultacji my nie przeprowadzimy, poniewaŜ nie mamy takich 
uprawnień, będzie się tym zajmował Związek. Przygotowywane są uchwały 
dotyczące ogólnie pojętej „gospodarki śmieciowej”, poniewaŜ ustawodawca 
nałoŜył na Związki obowiązek podjęcia siedmiu obowiązkowych uchwał.  
One są jeszcze w fazie projektów. Stawki są jeszcze analizowane, ale będzie 
jedna stawka dla całego Związku Międzygminnego liczona od mieszkańca. 
Będą pojemniki na makulaturę, szkoło, metal i odpady niesegregowane. 
Segreguję odpady płacę opłatę niŜszą, nie segreguję płacę wyŜszą.  
Po ogłoszeniu przetargu będziemy znali cenę wywozu. Związek liczy ok. 40.000 
zł osób. Opłata będzie dokonywana przelewem do 15-go kaŜdego miesiąca na 
rachunek Związku Międzygminnego. Deklaracje rozniosą sołtysi przy 
podatkach i mieszkańcy sami ustalą ilość mieszkańców w domu. Deklaracje 
składane będą do końca marca 2013r. Budynki niezamieszkałe moŜemy objąć  
i takie osoby deklarują tylko pojemnik 120 lub 240l.  
 
Radna Ozga – czy ja sobie mogę na cztery osoby zaŜyczyć pojemnik 240l i czy 
wtedy będę płaciła więcej? 
 
Sekretarz – tak moŜe Pani i nie będzie płacić więcej. 
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Sołtys Kucharczyk – czy kaŜdy musi mieć kosz, chodzi mi o domki letniskowe  
i czy kontenery na surowce wtórne dalej będą? 
 
Sekretarz – kontenery na surowce wtórne w kaŜdej miejscowości nadal będą. 
Związek komunalny postanowił objąć teŜ lokale nie zamieszkałe  
i właściciel deklaruje tylko pojemnik. 
 
Sołtys śółkiewski: 

− Prośba o zwrócenie się do Zarządu Dróg Powiatowych o zamontowanie  
na dwóch krańcach wsi wysepek spowalniających na drodze powiatowej. 

− Zamontowanie oświetlenia między budynkiem 1 a 1A.  
− Utwardzenie drogi do Brzezinki. 

 
Przew. Jagodziński – moŜna się z tym zwrócić do Radnego Powiatowego lub do 
Urzędu.  Jeśli chodzi o podwyŜki to Wójt zawnioskował dla mnie, a Rada dla 
Wójta decyzja zapadła i podwyŜki są.  Pracować będziemy dalej. Ze swojej 
strony dziękuję za podwyŜkę,  to nie jest dla nas osobista podwyŜka tylko dla 
przewodniczącego rady i Wójta, będą wybory i następny będzie miał taką 
pensję. Chciałbym prosić o przekazanie zmiany i uaktualnić skład Klubu 
Radnych, poniewaŜ p. Alicja Kołota zrezygnowała ze swojego mandatu. Jest to 
czysto porządkowo-formalna rzecz.  
 
Radny Grudziński – o godz. 15.00 w Dychowie jedzie autobus ze szkoły i skręca 
na trzy razy na drodze koło p. Skarbnik. Został wybudowany chodnik i autobus 
się nie mieści. Nie wiem czy źle czy nie potrzebnie, ale stwarza to pewne 
zagroŜenie, niedogodność.  
 
Sekretarz – przyjrzymy się temu tematowi, wyślę tam pracownika. 
 
Radna Kasperowicz – w Bronkowie została wymalowana zatoczka, postawione 
znaki, wymalowane pasy na drodze, a kierowcy nie wjeŜdŜają w zatoczkę, stają 
na pasach i wysadzają dzieci na ulicy. Alarmowaliśmy o tym na sesji i nic się 
nie zmieniło.   
 
Sekretarz – przekaŜemy. 
Sołtys Kucharczyk – Prośba o zgłoszenie tego faktu do PKS-u. Jedynym 
rozwiązaniem jest chodnik.  
 
Ad. 14. 
 
 Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący Rady Marcin  
Jagodziński zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 1157 
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Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołowała:                                                       Przewodniczył: 
 
Ewelina Roszak                                                      Marcin Jagodziński 
   2012-11-23 


